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„Naše společnost byla kdysi postavena na uhlí a oceli. Teď je čas přizpůsobit se bu-

doucnosti – pojďme společně budovat společnost postavenou na připojení a spektru, na 

kreativitě a startupech. Udělejme to a bude z toho těžit každá vláda a každý občan.“ 

 

Neelie Kroes, místopředsedkyně EK a komisařka zodpovědná za digitální agendu 
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Zhodnocení konference ISSS/V4DIS 2014 

V královéhradeckém kongresovém centru Aldis skončil v úterý 8. dubna sedmnác-

tý ročník konference ISSS/V4DIS – jedné z největších akcí zaměřených na infor-

matizaci a reformu veřejné správy v celém regionu střední a východní Evropy. 

Během dvoudenního programu se uskutečnilo přibližně 200 přednášek, prezentací 

a diskusních setkání, ve výstavní části se představilo přes 100 dodavatelů technolo-

gií a služeb, institucí a dalších subjektů. Počet registrovaných hostů konference 

opět překročil dvě tisícovky. Mezi hosty se letos objevili i vysocí představitelé  

Evropské unie – místopředsedkyně EK a komisařka pro digitální agendu Neelie 

Kroes a místopředseda Evropského parlamentu Oldřich Vlasák. Akce se konala 

pod osobní záštitou předsedy vlády ČR Bohuslava Sobotky, vicepremiéra Pavla 

Bělobrádka, ministra vnitra Milana Chovance, ministryně pro místní rozvoj Věry 

Jourové a Asociace krajů ČR. Visegrádskou konferenci V4DIS zaštítil místopřed-

seda Senátu Parlamentu ČR Přemysl Sobotka a jedním z významných hostů byla 

i ředitelka Mezinárodního visegrádského fondu (IVF) Karla Wursterová. 

 

Nejsledovanější částí programu bylo jako obvykle pondělní dopolední slavnostní zahájení 

ve Velkém sále, jehož moderátorem byl opět Jakub Železný. Příležitost k úvodní zdravici 

dostal již tradičně primátor Hradce Králové Zdeněk Fink. Jiří Běhounek, hejtman Kraje 

Vysočina, který byl spoluorganizátorem letošní konference V4DIS, pak uvedl paní komi-

sařku Neelie Kroes. Po jejím projevu vystoupili místopředseda Evropského parlamentu 

Oldřich Vlasák a vicepremiér ČR Pavel Bělobrádek. Šéf poradců premiéra Vladimír  

Špidla pak přednesl krátkou zdravici předsedy vlády Bohuslava Sobotky, který se kvůli 

pracovnímu vytížení nemohl slavnostního zahájení zúčastnit, a oficiální část zahájení 

uzavřel první náměstek ministra vnitra Jan Sixta. 

 

V oblíbené „kavárenské“ diskusi, která vyplnila následující hodinu, si účastníci konfe-

rence mohli vyslechnout názory řady osobností, mezi nimiž nechyběla ministryně pro 

místní rozvoj Věra Jourová, náměstci ministra vnitra Adriana Krnáčová a Jaroslav 

Strouhal, první náměstek ministra financí Lukáš Wagenknecht, náměstek ministra zdra-

votnictví Tom Philipp, náměstkyně ministryně práce a sociálních věcí Iva Merhautová, 

hejtman Královéhradeckého kraje Lubomír Franc, předseda ČÚZK Karel Večeře, před-
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seda ČTÚ Jaromír Novák, digitální šampion ČR a architekt českého e-governmentu 

Ondřej Felix, místopředseda PS Parlamentu ČR Jan Bartošek, poslanci Milada Halíková 

a Ivan Pilný nebo zastupující generální ředitel České pošty Martin Elkán. Podnikatelský 

sektor zastupovali prezident ICT Unie Svatoslav Novák, ředitel úseku komunálního 

financování České spořitelny Milan Hašek, generální ředitelka Microsoft ČR Biljana 

Weber, generální ředitel IBM Branislav Šebo, generální ředitel Cisco ČR Jiří Devát 

a ředitel konference ISSS/V4DIS Tomáš Renčín. 

 

Komisařka Neelie Kroes ve svém projevu zdůraznila potřebu sladění české informatizace 

veřejné správy s hlavními trendy Evropské unie a mimo jiné poznamenala: „Využijte 

možností, které vám EU nabízí. Zvlášť pak příležitost investovat do budoucnosti. 

Z minulých programů pro výzkum a inovaci již Česká republika dostala téměř 40 milionů 

euro. Z projektu Mosaic další prostředky pro lepší služby cloudu. Pro spuštění služeb na 

mezinárodní úrovni, jako jsou veřejné zakázky do oblasti eHealth. Na mnoho projektů 

v oblasti robotiky – příhodné pro zemi, kde se roboti zrodili a stále mají silné postavení.“ 

 

Další program konference se tradičně zaměřil především na aktuální otázky rozvoje  

e-governmentu – významnou roli v něm hrály prezentace MV ČR. První náměstek Jan 

Sixta, který zastupoval ze zdravotních důvodů nepřítomného Milana Chovance, už 

v úvodním projevu zdůraznil koncepci ministerstva: „Abychom dosáhli lepší, přívětivější 

a rychlejší veřejné správy, musíme se zcela pevně držet základních bodů. Tedy vycházet 

z toho, že moderní technologie jsou pouze prostředkem, ne cílem. Zprovoznit pouze ty 

systémy, které přímo a bez oklik povedou ke zjednodušení komunikace občanů a firem 

s veřejnou správou i mezi úřady. Provozovat pouze takové systémy, které budou prospěš-

né pro občany, přebujelou veřejnou správu zjednoduší a dále nezatíží.“ V následujících 

prezentacích se zástupci MV zaměřili hlavně na nejdůležitější stávající či budoucí pro-

jekty tuzemského e-governmentu, jako jsou systém základních registrů, úplná elektro-

nická podání, e-identita v mezinárodním měřítku, eSbírka a eLegislativa, procesní 

modelování agend, přístupnost informací pro hendikepované či další strategie rozvoje. 

 

V programu konference ale zaujala i další témata, jako například e-government 

v evropském kontextu, elektronizace zdravotnictví a sociálních služeb, opendata, pro-

blematika veřejných zakázek, digitalizace a archivace dokumentů, strategie 2014+  

a veřejná správa, dopady zákona o kybernetické bezpečnosti nebo systémy GIS a souvi-

sející problematika. 
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Visegrádská konference V4DIS 2014 

Současně se sedmnáctým ročníkem konference ISSS proběhla již pojedenácté také vise-

grádská konference V4DIS (Visegrad Four for Developing Information Society). Setká-

ní zástupců veřejné správy zemí Visegrádského regionu osobně zaštítil místopředseda 

Senátu Parlamentu ČR Přemysl Sobotka. Mezi vzácnými hosty konference se objevili 

i hosté konference ISSS, zejména místopředsedkyně Evropské komise Neelie Kroes 

a místopřeseda Evropského parlamentu Oldřich Vlasák, jednání se zúčastnila také ředi-

telka Mezinárodního visegrádského fondu (IVF) Karla Wursterová. Na organizaci kon-

ference se vedle sdružení Český zavináč letos významně podílel i Kraj Vysočina. 

 

„Podpora informačních a komunikačních technologií je pro Kraj Vysočina již od jeho 

vzniku důležitou rozvojovou prioritou. I proto se pravidelně podílíme na přípravě  

a organizaci konference zástupců veřejné správy zemí Visegrádské čtyřky V4DIS,“ po-

znamenal hejtman Kraje Vysočina Jiří Běhounek. Právě on se vedle senátora Miloše 

Vystrčila, generálního sekretáře Únie miest Slovenska Mariana Minaroviče a ředitele 

konference ISSS/V4DIS Tomáše Renčína objevil za předsednickým stolem během 

slavnostního zahájení. 

 

Letošní ročník konference zástupců veřejné správy visegrádských zemí se zaměřil přede-

vším na aktuální stav e-governmentu v celém regionu V4. Mezi příspěvky v jednání ne-

chyběl ani pohled nezávislé analytické společnosti IDC CEMA a řada přišla i na diskuse 

o výsledcích rozsáhlého projektu LDA V4, který v průběhu uplynulých dvou let mapoval 

stav informatizace veřejné správy v celém regionu. Jeho realizátorem byl právě Kraj  

Vysočina a podíla se na něm řada partnerů ze všech visegrádských zemí. Zajímavé před-

nášky a prezentace hostů ze zemí V4 pak probíhaly v průběhu celého dvoudenního pro-

gramu konference. 

 

Tradiční součástí konference V4DIS 2014 byly i letos prezentace aktivit mladých talen-

tovaných lidí, kteří se aktivně zapojují do správy věcí veřejných a prostřednictvím sou-

těže Junior Erb porovnávají vlastní projekty a vyměňují si cenné zkušenosti. Ocenění 

soutěžící se letos navíc setkali s místopředsedkyní EK a komisařkou pro digitální agen-

du Neelie Kroes. Výsledky letošního ročníku soutěže lze najít na www.isss.cz. Zástupci 

veřejné správy zemí V4, respektive českého města Úštěk, slovenské Banské Bystrice 

a polského Kolobrzegu během dne převzali ocenění udělená v rámci tradiční soutěže 

EuroCrest. Podrobnější zprávu o průběhu soutěží je možno nalézt níže v textu. 
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ICT summit 2014 

Během dvou dnů konference se tradičně uskutečnilo několik akcí, jako byl například 

ICT summit organizovaný ICT Unií. Letos byl jedním z důležitých bodů setkání zástup-

ců ICT průmyslu a vlády zaměřeného na konkurenceschopnost tohoto segmentu 

i aktuální problémy podpis společného memoranda o spolupráci ICT Unie a České 

bankovní asociace. 

 

Úvodního bloku za přítomnosti kamer České televize se zúčastnila eurokomisařka 

Neelie Kroes, prezident ICTU Svatoslav Novák a digitální šampion ČR Ondřej Felix. 

Hovořili zejména o důležitosti vzniku jednotného evropského trhu i dalšího rozvoje 

eGovernmentu v členských zemích EU, stejně jako o otázce odblokování bariér pro 

budování vysokorychlostních přístupových sítí nové generace, která je v současné 

době v ČR velmi aktuální. 

 

Druhý blok ICT Summitu tvořila panelová diskuse, kterou řídil člen představenstva 

ICTU Václav Mach. Na úvod podepsali Svatoslav Novák a Pavel Štěpánek, výkonný 

ředitel České bankovní asociace (ČBA), zmíněné memorandum o spolupráci ICTU 

a ČBA. Poté již byla diskutována výzva adresovaná nové vládě, na jejímž základě kabinet 

doplnil oblast ICT do svého programového prohlášení, a představeno doporučení pro roz-

pracování programového prohlášení vlády v oblasti rozvoje ICT a eGovernmentu. 

Doprovodné akce 

V rámci odpoledního programu prvního dne konference ISSS proběhlo uzavřené dis-

kusní setkání, na jehož organizaci se spolupodílela pracovní skupina ICTU pro vzdělá-

vání a ČSSI (Česká společnost pro systémovou integraci). Odborným partnerem celého 

akademického bloku, jehož součástí diskusní setkání bylo, se stala společnost IBM. 

Setkání moderoval Ing. Zdeněk Pilz, místopředseda představenstva ICT Unie a naprostá 

většina diskusních příspěvků se zaměřila zejména na otázky zvýšení kvality vzdělávání 

na vysokých školách a jeho relevance pro potřeby trhu práce v ICT. 

 

Zástupci akademické sféry a ICT firem diskutovali mezi sebou i s přítomným místopřed-

sedou vlády ČR pro vědu, výzkum a inovace Pavlem Bělobrádkem. Ten uvedl, že meto-

dika hodnocení kvality vysokých škol (a potažmo vědy a výzkumu) není zdaleka 

optimální a naše země dokáže jen obtížně reagovat na to, co potřebuje a vyžaduje trh. 
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Diskutující hovořili také o problematice akreditací, „rankingu“ univerzit i o tom, jak pod-

pořit rozvoj multidisciplinární výuky a zlepšení „měkkých dovedností“ studentů, a také 

o potřebě zavedení povinných praxí v rozsahu nejméně 1 semestru, přičemž všichni 

účastníci setkání se shodli na důležitosti přijetí kvalitního vysokoškolského zákona. 

 

V průběhu konference ISSS/V4DIS se konala i setkání poslanců se zástupci veřejné 

správy, zasedání komisí Rady Asociace krajů ČR a Gremia ředitelů krajských úřadů či 

setkání Sdružení tajemníků obecních a městských úřadů. 

Vítězové soutěží a zvláštní ceny 

V průběhu pondělního programu byly také vyhlášeny výsledky populárních soutěží 

a předána ocenění. Do mezinárodní části konference patřilo například vyhlášení soutěže 

Eurocrest, kde se mezi hlavní oceněné projekty roku zařadily oficiální stránky města 

Úštěk, loňský vítěz kategorie měst v národní soutěži Zlatý erb, a vedle toho oficiální 

stránky slovenské Banské Bystrice a polského města Kolobrzeg. 

 

Svoji chvíli slávy si prožili vítězové letošního ročníku soutěže JuniorErb, kteří měli na-

víc možnost téměř hodinu diskutovat s komisařkou Neelie Kroes a poté převzali z jejích 

rukou a za přítomnosti ředitelky Mezinárodního visegrádského fondu Karly Wursterové 

pamětní listy. Na prvním místě se umístil projekt Společnost Arcibiskupského gymnázia 

v Praze, druhé místo získali Jakub Englický a Šimon Polan s webovými stránkami 

Gymnázia Zikmunda Wintra Rakovník a na třetím místě skončil Filip Kočí s webem 

školního parlamentu ZŠ Švabinského v Sokolově. 

 

Během pondělního galavečera pak přišla řada na vítěze soutěže Zlatý erb a Bibilioweb 

(kompletní výsledky jsou k dispozici na www.isss.cz nebo na webových stránkách soutěží 

– http://zlatyerb.obce.cz a http://www.skipcr.cz) a náměstkyně ministra vnitra pro veřej-

nou správu Adriana Krnáčová předala zvláštní cenu ministra vnitra za přínos k rozvoji 

informačních a komunikačních technologií ve veřejné správě za rok 2013. Držitelem ceny 

se stal Liberecký kraj, a to za „podporu otevřených dat na Portálu veřejné správy“. 
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Poděkování partnerům i všem spolupracujícím subjektům 

Hlavním pořadatelem konference ISSS/V4DIS 2014 byla jako obvykle společnost Triada, 

spolupořadateli pak sdružení Český zavináč, společnost Ponca a časopis Obec a finance. 

Na organizaci visegrádské konference se významně podílel Kraj Vysočina. Mezi spolu-

pracujícími subjekty byly ICT Unie, Hradec Králové, Kladno, Královéhradecký kraj, 

Calendarium Regina, CACIO, STMOÚ – Sdružení tajemníků městských a obecních 

úřadů a jako analytický partner společnost IDC CEMA. 

 

Generálním partnerem konference byla Česká spořitelna, hlavními partnery společnosti 

ATOS, CISCO, Česká pošta, IBM, ICZ a VITA software, hlavním odborným partnerem 

Microsoft, partnery pak Accenture, Asseco, AutoCont, AV Media, Citrix, Fujitsu,  

Gordic a HP. Partnery odborných bloků se staly ČIMIB (Český institut manažerů  

informační bezpečnosti), T-Mobile, T-Systems a VEEAM, na jejich programu se pak 

podílely ministerstvo vnitra, ministerstvo pro místní rozvoj a některá další ministerstva, 

státní organizace i samosprávy. 

 

 

  

 za organizační tým 

 RNDr. Tomáš Renčín 
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Profil a cíle akce 

Charakter:  národní konference 

Počet ročníků:  17 Praha, březen 1998 
Hradec Králové, březen 1999–2004 
Hradec Králové, duben 2005–2014 

Cílová skupina:  představitelé a pracovníci státní správy a samosprávy z ČR 
i ze zahraničí, odborníci z oblasti IT, podnikatelské subjekty 
působící v oblasti informačních a komunikačních technologií 

Zaměření a cíle:   aktuální otázky rozvoje e-governmentu v ČR 
 otázky bezpečnosti informačních systémů 
 problematika zadávání veřejných zakázek 
 moderní technologie v řízení měst a obcí  
 role informatiky v krajích, městech a obcích 
 formy komunikace veřejné správy s občany 
 čerpání prostředků EU na rozvoj informatizace veřejné správy 

(2014+) 
 elektronizace zdravotnictví 
 základní registry a jejich další rozvoj  
 geoinformační politika státu a geografické informační systémy 

pro veřejnou správu 
 úloha ICT v cestovním ruchu 
 dopravní telematika a inteligentní dopravní systémy 
 informatika v oblasti životního prostředí 
 weby měst a obcí 
 výměna zkušeností 
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Pořadatelé a partneři 

Záštity 

 předseda vlády Bohuslav Sobotka 
 místopředseda vlády Pavel Bělobrádek 
 ministr vnitra Milan Chovanec 
 ministryně pro místní rozvoj  

Věra Jourová 
 Asociace krajů České republiky  
 místopředseda Senátu Parlamentu ČR 

Přemysl Sobotka (záštita V4DIS) 

Hlavní pořadatelé 

 TRIADA, spol. s r. o. 
 Sdružení Český zavináč 
 PONCA spol. s r. o. 

Spolupořadatelé 

 ICT Unie 
 Kraj Vysočina 
 Královéhradecký kraj 
 Město Hradec Králové 
 Město Kladno 
 Sdružení tajemníků (STMOÚ) 

Za podpory 

 ČTÚ 
 ČUZK 
 Ministerstvo pro místní rozvoj 
 Ministerstvo vnitra 
 

Generální partner 

 Česká spořitelna, a. s. 

Hlavní partneři 

 Atos IT Solutions and Services, s. r. o. 
 Cisco Systems (Czech Republic), s. r. o.
 Česká pošta, s. p. 
 IBM Česká republika, spol. s r. o. 
 ICZ a. s. 
 VITA software, s. r. o. 

Hlavní odborný partner 

 Microsoft Česká republika 

Partneři 

 Accenture Central Europe, B. V. org. sl. 
 Asseco Central Europe, a. s. 
 AutoCont CZ a. s. 
 AV MEDIA, a. s. 
 Citrix Systems Czech Republic s. r. o. 
 Fujitsu Technology Solutions s. r. o. 
 GORDIC spol. s r. o. 
 Hewlett-Packard s. r. o. 

Partneři odborných bloků 

 Český institut manažerů informační 
bezpečnosti o. s. 

 T-Mobile/T-System Czech Republic 
 VEEAM SOFTWARE 
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Mediální partneři 

 CIO Business World 
 Computerworld 
 Český rozhlas Hradec Králové 
 ČT24 – zpravodajský servis 
 ČTK 
 Deník veřejné správy 
 Egovernment 
 GeoBussiness 
 CHIP 
 ICT Security 
 IT Inside 
 IT Systems 
 Moderní obec 
 Moravské hospodářství 
 Obec a finance 
 Parlamentní magazín 
 Parlament, vláda, samospráva 
 Počítač pro každého 
 Veřejná správa 
 VLP – Regionální Deník  
 

Analytická spolupráce 

 IDC CEMA 
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Účast – oficiální statistiky 

Definice cílové skupiny 

Konference ISSS představuje již řadu let unikátní komunikační a prezentační platformu 

pro všechny subjekty veřejné správy, odborníky i dodavatele technologií a služeb, kteří 

se podílejí na informatizaci společnosti a rozvoji e-governmentu a elektronických služeb 

pro občany ČR. Programové schéma je každoročně koncipováno tak, aby postihlo nej-

významnější a zároveň aktuální témata z celého spektra problematiky informatizace 

veřejné správy a zároveň oslovilo politiky, zástupce státních orgánů, veřejné správy 

a nejrůznějších iniciativ, experty i další specialisty z různých oblastí (ICT, finančnictví, 

utility, služby apod.). 

 

O prestižním postavení konference ISSS svědčí pozitivní hodnocení ze strany špiček 

domácí politické scény, nezávislých odborníků nebo vysokých manažerů zúčastněných 

firem i zájem, který tato akce vyvolává nejen u představitelů státních orgánů ČR a zá-

stupců měst a obcí, ale i u reprezentantů veřejné správy řady evropských zemí. Letošní 

osobní účast místopředsedkyně Evropské komise zodpovědné za digitální agendu  

Neelie Kroes a místopředsedy Evropského parlamentu Oldřicha Vlasáka výrazně zvýši-

la její mezinárodní renomé a zároveň potvrdila stabilní pozici této významné akce 

v celém regionu střední a východní Evropy. 

 

 Přibližně 60 % registrovaných účastníků konference tvoří zástupci státní správy 

a samosprávy ČR (centrální úřady, ministerstva, kraje, města a obce, parlament, 

veřejné instituce, soudnictví apod.). 

 Zhruba čtvrtina jsou úředníci s rozhodujícími pravomocemi na vyšším stupni (ředi-

telé odborů ministerstev, státních úřadů a institucí, krajských úřadů apod.). 

 Přibližně 27 % účastníků konference představují zástupci předních dodavatel-

ských firem (včetně nejvyšších manažerů), zaměřujících se na technologie, pro-

dukty a služby pro oblast veřejné správy. 

 Naprostá většina zástupců veřejné správy v dotazníkovém průzkumu uvádí, že  

informace a poznatky získané na konferenci mají zásadní vliv na jejích rozhodo-

vání o dalších investicích do ICT. 
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 Mezi účastníky jsou i desítky nezávislých odborníků a reprezentantů názorových 

proudů hrajících důležitou roli při formování dalšího rozvoje e-governmentu v ČR. 

 Konference je zároveň příležitostí k oslovení široké veřejnosti – v roce 2014 bylo 

mezi mediálními partnery konference přes dvacet agentur a vydavatelství včetně 

ČTK, České televize a Českého rozhlasu. 
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Účastníci – celkové počty 

Instituce, úřady  1363

Vystavovatelé  292

Ostatní účastníci z komerční sféry  341

Hosté ze zahraničí 61

Zástupci médií (registrovaní na místě) 44

Ostatní (bez bližšího určení) 248

Celkem 2349

 

 

ISSS 2014 - Struktura návštěvníků

12%

15%

3%

2%

11%

57%

Instituce, úřady Vystavovatelé

Ostatní účastníci z komerční sféry Hosté ze zahraničí

Zástupci médií (registrovaní na místě) Ostatní (bez bližšího určení)
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Účastníci – veřejná správa 

Ministerstva 236 

Ostatní centrální úřady 182 

Města, obce 669 

Kraje 166 

Parlament 35 

Ostatní instituce 75 

Celkem 1363 

 

 

ISSS 2014 - Veřejná správa

17%

13%

49%

12%

3%

6%

Ministerstva Ostatní centrální úřady

Města, obce Kraje

Parlament Ostatní instituce
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Řekli na konferenci 

„… Využijte možností, které vám EU nabízí. Zvlášť pak příležitost investovat do budouc-

nosti. Z minulých programů pro výzkum a inovaci již Česká republika dostala téměř 

40 milionů euro. Z projektu Mosaic další prostředky pro lepší služby cloudu. Pro spuštění 

služeb na mezinárodní úrovni, jako jsou veřejné zakázky do oblasti eHealth. Na mnoho 

projektů v oblasti robotiky – příhodné pro zemi, kde se roboti zrodili a stále mají silné 

postavení. Program Horizont 2020 bude největší program pro výzkum a inovaci. Investice 

do bezpečnosti, do budoucnosti internetu, do podnikatelů a startupů. Navíc mezinárodní 

internetové služby financované prostřednictví programu Connecting Europe Facility. 

Důležité je zajištění vysokorychlostního připojení více lidem. Evropské Fondy soudržnosti 

a Strukturální a investiční fondy nyní objevují neskutečnou sílu ICT projektů pro zvyšová-

ní růstu: vysokorychlostní připojení a dovednosti. Toto se v současné době musí stát já-

drem každé regionální politiky. 

Naše společnost byla kdysi postavena na uhlí a oceli. Teď je čas přizpůsobit se budouc-

nosti – pojďme společně budovat společnost postavenou na připojení a spektru, na 

kreativitě a startupech. Udělejme to a bude z toho těžit každá vláda a každý občan.“ 

Neelie Kroes, místopředsedkyně EK a komisařka zodpovědná za digitální agendu 

 

„Dovolte, abych vás uvítal na sedmnácté konferenci ISSS. To číslo sedmnáct ukazuje, že 

si tato akce našla mnoho zájemců, koneckonců o tom svědčí i tento plný sál. Já jsem 

velmi rád, že je středem zájmu i politiků a představitelů vlády. Když jsem jako primátor 

tohoto města před patnácti lety zahajoval druhý ročník této konference, vůbec jsem ne-

tušil, že bude mít takovouto budoucnost, a doufám, že takto jasný program bude mít 

i nadále. Jako představitel Evropského parlamentu, Svazu měst a obcí ČR a zastupitel-

stva našeho krásného města jsem rád, že tady projednáváme důležitá témata. Témata, 

jako jsou využívání moderních technologií v řízení měst a obcí, financování IT projektů, 

rozšiřování komunikační infrastruktury a další…“ 

Oldřich Vlasák, místopředseda Evropského parlamentu 

 

„Určitě nejsem odborník na tuto problematiku, o které jste začali jednat, každopádně 

mi ale dovolte, abych zmínil tři podstatné věci. První je, že v programovém prohlášení 

vlády se objevilo to, co jsme v programu měli, a doufám, že se to bude plnit, a to je prá-
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vě vysoký zájem o tuto oblast. Je totiž zcela zásadní, protože kromě investic do dálnic je 

jistě důležité investovat i do těch dálnic 21. století. Druhá věc, kterou bych chtěl zmínit, 

je stav veřejné správy, který určitě není dobrý, a jak se s ním postupně seznamujeme, je 

jasné, že to bude velká práce. Elektronizace je skutečně před námi a je to krok správ-

ným směrem. Nesmí to dopadnout jako některé projekty v minulosti, které skončily bla-

máží a vyhozenými prostředky v řádech miliard korun. Ta třetí věc je, že i Hradec 

Králové – jako poslanec za tento kraj, zastupitel a člověk, který zde má kořeny mini-

málně tři sta let, to snad mohu říci – je v mnohém vzorem. Například v tom, jak je zde 

zasíťováno optickým kabelem, i to, jaká infrastruktura je na tomto území, jak funguje 

samospráva, jak státní správa, jaké jsou podmínky pro podnikání… 

Jsem rád, že tady mohu být, jistě se dozvím mnohé nové informace, které jsou nezbytně 

nutné pro další práci, a věřím, že uděláme velký pokrok. Nebude to jednoduché, ale od 

toho tady jsme.“ 

Pavel Bělobrádek, místopřeseda vlády pro vědu a výzkum 

 

„Dovolte, abych vás pozdravil jménem premiéra republiky a tlumočil zájem vlády jako 

celku na rozvoji informační společnosti a informačních technologií. Byl jsem tu již jako 

premiér a domnívám se, že zájem mé vlády o IT byl vyjádřen i tím, že bylo zřízeno minis-

terstvo informatiky. Je to už poměrně dlouho, ale myslím si, že to je určitý symbol… 

Současná vláda si vzala za jeden z cílů daleko hlubší a koncepčnější strategické vládnu-

tí, a to by se mělo po mém soudu objevit i velmi pozitivně v rozvoji internetu a elektro-

nických systémů. To, co je také důležité a co často vede k neúspěchu, je nepochopení 

kontaktu mezi technikou a člověkem, takže vytváříme systémy, které lidé nedokáží  

obsluhovat, které jsou pro ně komplikované, a neuvědomujeme si naplno to, co řekla 

komisařka Neelie Kroes – že technologické inovace jsou současně sociálními inovace-

mi. A sociální důsledky těchto inovací pochopitelně působí dál na technologické sys-

témy jako takové. Jednou z ukázek toho, že zcela nezvládáme svůj problém, je malé 

využití internetu – vzhledem k tomu, že my všichni využíváme internet nesčetněkrát den-

ně, existují určitě velké skupiny lidí, které jej nevyužívají vůbec. Čili tato technologie, 

která má lidi propojovat, je naopak rozděluje. Opět jeden z problémů, před kterým sto-

jíme. Dámy a pánové, informační technologie a důsledky jejich využívání jsou složitým 

tématem a dalo by se o nich hovořit velmi dlouho, ale dovolte mi, abych se vrátil na 

začátek. Strategické vládnutí je jedním z podstatných cílů této vlády a není možné bez 

zvládnuté informační technologie. A není ani možné bez důsledného promýšlení vztahu 

technologie a člověka, vztahu technologické a sociální inovace.“ 

Vladimír Špidla, vedoucí poradců premiéra ČR 
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„Elektronizaci vnímáme jako prostředek, který pomocí technologií umožní vytvořit 

rychlejší, levnější a pro občany vlídnější veřejnou správu. Potenciál moderních techno-

logií vidíme v tom, že budeme-li je správně a hospodárně využívat, dokážeme změnit 

a zjednodušit veřejnou správu tak, že zlepšení nepoznají jen IT odborníci, ale především 

běžní občané… 

Naše základní cíle a hlavní teze představíme ve Strategii rozvoje veřejné správy 2014+. 

Tento klíčový dokument nastíní koncepci rozvoje veřejné správy, jehož součástí je právě 

e-government. Abychom dosáhli lepší, přívětivější a rychlejší veřejné správy, musíme se 

zcela pevně držet základních bodů. Tedy vycházet z toho, že moderní technologie jsou 

pouze prostředkem, ne cílem. Zprovoznit pouze ty systémy, které přímo a bez oklik po-

vedou ke zjednodušení komunikace občanů a firem s veřejnou správou i mezi úřady. 

Provozovat pouze takové systémy, které budou prospěšné pro občany, přebujelou veřej-

nou správu zjednoduší a dále nezatíží.“ 

Jan Sixta, první náměstek ministra vnitra ČR 

 

„Vážené dámy, vážení pánové, za Kraj Vysočina i za Asociaci krajů ČR si vás dovoluji 

pozdravit a vyjádřit mimořádnou radost z toho, že je mezi námi paní místopředsedkyně 

Evropské komise Neelie Kroes, která přijela na pozvání pana Přemysla Sobotky a moje.  

Podpora informačních a komunikačních technologií je pro Kraj Vysočina již od jeho 

vzniku důležitou rozvojovou prioritou. I proto se pravidelně podílíme na přípravě  

a organizaci konference, či spolupracujeme na doprovodném setkání zástupců veřejné 

správy zemí Visegrádské čtyřky V4DIS.  

Věřím, že i sedmnáctý ročník konference ISSS přinese všem zúčastněným informace 

o novinkách v modernizaci veřejné správy a bude místem, kde společně určíme směr 

vývoje e-governmentu pro další období. Přeji konferenci úspěch, účastníkům mnoho 

nových poznatků a všem ostatním přínosy z realizace konkrétních projektů. 

Jiří Běhounek, hejtman Kraje Vysočina 

 

„Je pro mě skutečně velkou ctí být ‘otvíračem‘ této konference, která do našeho města 

přivede každý rok mnoho vzácných hostů – ty tu samozřejmě osobně i za město vítám, 

stejně jako vás všechny. Ať se vám v Hradci Králové líbí, ať je konference úspěšná, ať 

jste spokojeni a vrátíte se v klidu a pohodě domů.“ 

Zdeněk Fink, primátor města Hradec králové 
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